
Katwijk, 15 september 2020  

 

Betreft: Schriftelijke vragen ex. Artikel 41 RvO Jeugdzorg onderzoek Follow the Money 

 

Geacht college, 

 

Vandaag presenteerde onderzoeksplatform Follow the Money het eerste deel in hun onderzoek naar 

de jeugdzorg. Een onderzoek waarin gekeken wordt naar de stijgende kosten en de oorzaken 

hiervan. In deze eerste publicatie constateert FTM vooral dat gemeenten nauwelijks willen 

meewerken door middel van het beschikbaar stellen van data en financiële gegevens. Ook Katwijk 

wordt uitgebreid genoemd in het artikel. De PvdA heeft hierover de volgende vragen. 

 

1a.  Heeft het college kennis genomen van deze publicatie en klopt het dat Katwijk niet bereid is 

gegevens ter beschikking te stellen ten behoeve van dit onderzoek?  

b.  Klopt het dat zowel wethouder van Helden als wethouder van Starkenburg ook niet bereid waren 

de journalisten te woord te staan? Zo ja, waarom niet? 

c. Is het college het met de PvdA eens dat een dergelijk onderzoek naar geldstromen in de jeugdzorg 

zeer waardevol kan zijn en dat het daarom wenselijk is dat de gemeente haar medewerking verleent? 

 

2.  Als reden van weigering van Katwijk wordt genoemd dat 1. Katwijk maar op beperkt niveau 

gegevens verzamelt en 2. Anonimiseren lastig is.  

a. Klopt dit? En zo ja kan het college hier wat dieper op ingaan?  

b. Waarom wordt er maar op ‘beperkt niveau’ gegevens verzameld? Het is toch ook juist in het 

belang van de gemeente om de geldstromen zo goed mogelijk te monitoren? 

c. Heeft u een beeld of andere gemeenten in Nederland meer gegevens verzamelen dan Katwijk 

aangezien ook grote gemeenten als Almere en Arnhem het wel lukt om data aan te leveren? Zo ja, 

waarom zit hier een verschil in? 

 

 

3. In januari 2020 leverde KPMG een studie op naar de jeugdzorggelden. Een studie waar 9 

gemeenten aan deelnamen inclusief de gemeente Katwijk. Follow the Money heeft ook gevraagd om 

deze data te delen. 

a. Waarom is het voor de gemeente niet mogelijk deze data te delen? 

b. De gemeente Goes (ook onderdeel van het KPMG onderzoek) heeft wel de complete dataset 

opgestuurd aan FTM. De gemeente geeft aan volledig volgens de wet te handelen en dat ‘niets te 

herleiden is naar individuele klanten’.  Waarom is de gemeente Katwijk dan niet bereid deze data te 

delen? 

 



4. FTM geeft in de slotalinea aan door te willen gaan met onderzoek naar de jeugdzorggelden en 

eventueel via de Wet Openbaarheid van Bestuur inzage te krijgen. Gezien het feit dat er ook een 

belang is voor de gemeente Katwijk om meer inzage te krijgen in de jeugdzorggelden, is het college 

bereid om alsnog medewerking te verlenen aan het FTM onderzoek? 

 

In afwachting van uw antwoord. 

 

 

Met vriendelijke groet, 

 

 

 

 

 

Matthijs van Tuijl 

Fractievoorzitter PvdA Katwijk 


